
 

 

 

 

 

VENTSPILS VALSTSPILSĒTAS PAŠVALDĪBA 

JAUNATNES LIETU KOMISIJA 

Jūras iela 36, Ventspils, LV3601, Latvija,  tālr.: 63601221; e-pasts: jaunatnes.komisija@ventspils.lv 

 

Komisijas sēdes  

protokols Nr.10 

 
Sēdes datums: 16.12.2024. 

Sēdes norises laiks: no plkst.13:00 līdz 14:00  

Sēdē piedalās:  

komisijas priekšsēdētājs: Kārlis Vočtavs. 

komisijas locekļi: Jēkabs Macpans, Dana Irbe, Ansis Brūns, Justīne Širina, Oļegs Mihailovs, Raitis 

Didrihsons, Marta Kalnava, Ralfs Pleinics, Normunds Pūpols. 

Sēdē nepiedalās: Linda Rudzroga. 

Pieaicināti: 

Dace Semjonova - Ventspils Izglītības pārvaldes pārstāve; 

Rūdolfs Punkstiņš - jaunatnes lietu speciālists; 

Vita Hermansone- Ventspils Jaunrades nama direktore. 

Sēdi vada: Kārlis Vočtavs. 

Sēdi protokolē: Liene Polence – komisijas sekretāre. 

 

 

Sēdes vadītājs izsaka priekšlikumu apstiprināt sekojošu darba kārtību: 

1. Digitālā darba ar jaunatni monitoringa rīks. 

2. Vienotas kvalitātes ietvars darbam ar jaunatni pašvaldībā. 

3. Ventspils Jauniešu domes nolikums. 

 

Jaunatnes lietu komisijas locekļi vienbalsīgi nolemj:  

Apstiprināt Jaunatnes lietu komisijas priekšsēdētāja piedāvāto darba kārtību. 

 

Darba gaita: 

 

1.Ziņo R.Punkstiņš: Digitālā darba ar jaunatni monitoringa rīks pašvaldībām norāda, ka Ventspils 

valstspilsētā digitalizācija salīdzinoši ir augstā līmenī pateicoties Digitālā centra darbībai. Punkstiņš 

iepazīstina ar mērījuma rezultātiem. Visi 10 komisijas locekļi apstiprina, ka iepazinušies un 

apstiprina digitalizācijas darbā ar jaunatni monitoringā izmērīto rezultātu. 

 

2. Ziņo R.Punkstiņš: Vienotas kvalitātes ietvars darbam ar jaunatni pašvaldībā izveidots, lai ar tā 

palīdzībuizvērtētu situāciju pašvaldībā katru gadu. Punkstiņš iepazīstina ar mērījuma rezultātiem. 

Ziņo D.Semjonova: Ietvars veidots lai būtu saprotami pamatelementi darbam ar jaunatni, lai būtu pēc kā 

vadīties. Šobrīd sasniegti 57% no visas summas kopumā. Jauniešu domes izveides trūkums pašvaldībā 

šobrīd liels trūkums, tās izveide spētu pacelt punktu summu kopumā.  

V.Hermansone uzsver biedrības “Attīstības fabrika” darbību, kuras darbības joma būtiski stiprina 

jauniešu aktivitāti un veicina darbu ar jaunatni pašvaldībā. 

D.Semjonova norāda uz mazu nevalstisko organizāciju skaitu pašvaldībā, kas norāda uz zemu aktivitāti. 

O.Mihailovs jautā par veidu, kā dati iegūti. 

V.Hermansone stāsta, ka veiktas jauniešu aptaujas, vadījušies pēc dotajiem kritērijiem par paveikto. Lai 

mērījumu rezultātu uzlabotu, ir jāizstrādā Jaunatnes lietu stratēģija. 

D.Semjonova norāda, ka vajadzētu mācīties no pašvaldībām, kurās darbs ar jaunatni ir augstākā līmenī, 

piemēram Jūrmalas valstspilsētā, kurā darbs ar jauniešiem notiek aktīvi piedaloties dažādām pašvaldības 

organizācijām, kas piesaistītas jaunatnes darbam. Viņa uzsver, ka Ventspilī ir daudz un dažādi pasākumi 

dažādām jauniešu gaumēm, bet trūkst komunikācijas organizatoru starpā, lai pasākumi nenorisinās 

vienlaicīgi. Notiek diskusija par uzsākto tēmu un nolemts, ka jāveicina koordinēšanas darbs pilsētā. 



V.Hermansone uzsver, ka komisijas darba kārtībā jāietver Jaunatnes attīstības darba plāns/stratēģija, 

kam visi piekrīt. Punkstiņš norāda, ka šis punkts iekļauts pilsētas attīstības stratēģijā ar nosaukumu 

Jauniešiem draudzīgas pašvaldības programma un pieņemts jaunajā Pašvaldības likumā. Visi 10 

komisijas locekļi apstiprina, ka iepazinušies un apstiprina vienotas kvalitātes ietvara darbam ar 

jaunatni sniegtajiem mērījumiem. 

 

3.R.Punkstiņš iepazīstina ar izstrādāto Ventspils Jauniešu domes nolikumu. Notiek diskusija par 

dažādiem nolikumā noteiktajiem punktiem, bet vienošanās par sekojošu punktu izmaiņām atbalsta visi 

10 komisijas locekļi. Komisijas vadītāja vietnieks aicina nobalsot par Ventspils Jauniešu domes 

nolikuma atbalstu. Klātesošie 9 komisijas locekļi vienbalsīgi nobalso pret nolikumu, iesakot veikt 

sekojošas izmaiņas: 

1. Nolikuma 8.punktā izmainīt domes sastāvu no 13 locekļiem uz vismaz 10. Ieteikts uzlabot 

pieteikuma anketu, kurā būtu jānorāda organizācija/iestāde, kurā darbojas jaunietis. Rekomendēts 

domes pārstāvjus izvēlēties no katras izglītības iestādes, lai veicinātu objektivitāti, kā arī ieteikta iespēja 

izvirzīt/ieteikt  pretendentus darbam Jauniešu domē. 

2. Tā kā jauniešu aktivitātes un patstāvība ir mainīgas, ieteikums 9.punktu papildināt ar ieteikumu 

domes jauniešu sastāvu pārskatīt divas reizes gadā. 

3. Par izvērtējuma veikšanu 20.punktā ieteikts izvēlēties aprīļa un septembra mēnešus pamatojoties 

uz mācību gada aktivitātēm un noslogojumu. 
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Sēdi vadīja:  (personīgs paraksts*)                 K.Vočtavs 

 

 

Protokolēja:    (personīgs paraksts*)      L.Polence  

 

 

 

 

*Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko  parakstu un satur laika zīmogu 


